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§  24 UBN 2023–00125   

Uppföljning av strategin Ett drogfritt Nacka för unga 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 

Utbildningsnämnden har utifrån sitt ansvarsområde som hemkommun följt upp strategin 

Ett drogfritt Nacka för unga. Det har gjorts genom att samtliga rektorer för Nackas 

kommunala och fristående grund- och gymnasieskolor har ombetts besvara 

utbildningsenhetens enkät om arbetet mot ANDT (alkohol, narkotika, dopning och tobak). 

Av de 38 tillfrågade rektorerna svarade 15 på enkäten (sju grundskolerektorer och åtta 

gymnasieskolerektorer). Rektorerna har i samband med utskicket också informerats om 

Nacka kommuns webbsida med samlad information om arbetet mot ANDT. 

Utbildningsenheten har i samband med vårens rektors- och huvudmannamöten informerat 

om strategin och vilket stöd som finns att få i kommunen. 

Skolorna har ett nationellt uppdrag att undervisa eleverna utifrån läro- och kursplanerna på 

området. Skolorna anordnar också föräldraföreläsningar som anordnas av olika aktörer. 

Samarbetet med Mini-Maria och polisen upplevs fungera väl. Men arbetet är en utmaning 

för skolorna i och med att tillgången till droger ökat, användningen går ner i åldrarna och 

det är en mer drogliberal hållning i samhället generellt sett. Det upplevs också som en 

utmaning att både hitta rätt sätt att påverka ungdomarna på och göra det på ett 

evidensbaserat sätt. Goda exempel efterlyses av både grund- och gymnasieskolans rektorer.  

Utbildningsenheten kommer att vidarebefordra rektorernas synpunkter till berörda enheter 

i Nacka kommun. Utbildningsenheten kommer också att undersöka möjligheterna att 

erbjuda skolorna stöd i arbetet med ANDT, till exempel i form av en workshop. 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 2 maj 2023 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckning 

Hina Khan lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

”Vi är tacksamma för att vi får en uppföljning om hur arbetet går, men vi ser att de 

åtgärder som tillämpas idag inte är tillräckliga och inte de vi hoppats på. Inledningsvis 

noterar vi att svarsfrekvensen av den utskickade enkäten till kommunens rektorer är 
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avsevärt låg, där endast 15 av 38 besvarade den. Det är i sig problematiskt då det inte ger 

oss en rättvis bild av hur läget ser ut. Att skolor som valt att svara på enkäten ser positivt 

på arbetet med ANDT är bra men det visar inte på att det faktiskt fungerar väl i sin helhet. 

I handlingarna kan vi läsa att användningen av droger ökat, inte minst tillgången till dem. 

Med detta så anser vi att det är nödvändigt att tillsätta tydliga strategier och riktmärken som 

alla skolor förväntas följa. Vi behöver ställa ordentliga krav på våra verksamheter likaväl 

som vi behöver förse dem med resurser. Vi tror dessutom att skolorna i Nacka själva skulle 

se positivt på detta då det även underlättar deras arbete mot ett drogfritt Nacka, inte minst 

då tillgången till droger ökat och användningen går ner i åldrarna.  

Återigen får vi konstatera att skattesänkningar går före våra ungas liv, hälsa och säkerhet.” 

Päivi Dahlin (NL) lät anteckna följande till protokollet.  

”Det här är ett högaktuellt och viktigt ämne, som ska lyftas upp ännu mer. Det blåser 

drogliberala vindar, som vi måste med alla medel motarbeta. Och som det framgår av 

tjänsteskrivelsen, så vill skolorna ha hjälp och stöd i detta arbete. De efterlyser strategier 

som bygger på evidens och det lyser igenom att personalen är angelägna att nå 

ungdomarna. 

Det som Nackalistan anser vara högst beklagligt och anmärkningsvärt är det låga antalet 

svar! Av 38 tillfrågade rektorer var det bara 15 som svarade på enkäten om arbetet mot 

ANDT (alkohol, narkotika, dopning, tobak). Nackalistan vill att utbildningsenheten 

undersöker möjligheter att nå dessa 15 rektorer och få dem att inse sitt ansvar i detta 

förebyggande arbete.” 
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